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Hej Järvaveckan!

Tack Patrick för de fina orden.

Tack alla ni som kommit för att lyssna.

I februari, när sommaren och dagar som denna fortfarande kändes långt bort,
då kunde jag inte föreställa mig att jag skulle stå här med er idag. Jag hade
lämnat politiken bakom mig för länge sedan. Jag var nöjd där jag var, i
näringslivet.

Men så fick jag frågan om jag ville komma tillbaka till politiken och leda den
rörelse som format mig ända sedan jag gick med i Centerpartiets
Ungdomsförbund som nyfiken 19-åring. Det parti som jag långt senare fick vara
med och forma som minister och statssekreterare, i Alliansregeringen.

Jag tackade ja till att komma tillbaka till politiken och bli partiledare för att jag
älskar den rörelsen, Centerpartiet. Men ännu mer för att jag älskar Sverige. Och
för att man ingenstans har bättre chans att bidra till att göra människors liv lite
bättre än i politiken. På en bra dag mycket bättre.

Det kan låta idealistiskt, jag vet. Men låt oss vara idealistiska för en stund. Om
inte på en plats som Järvaveckan, så var? Om inte idag, så när?

För om vi slutar vara idealistiska – om vi slutar tro att på att vi verkligen kan
förändra och förbättra vårt samhälle – då tar cynismen över. Då vinner
hopplösheten och alla som vill utnyttja den för egen vinning.

Jag kom tillbaka till politiken för att jag är övertygad om att våra
samhällsproblem går att lösa!

1

5

10

15

20

25

30



För att jag är övertygad om att vi kan skapa ett Sverige där alla ska ha möjlighet
att skapa ett bättre liv, för sig och sina familjer!

Ett Sverige där alla som vill jobba får en chans att göra det!

Ett Sverige där alla behövs!

Vi i Centerpartiet, vi är villiga att göra jobbet för att det ska bli verklighet!

Jag tror på en ljus framtid. På att vi har så många möjligheter att göra Sverige till
ett ännu bättre land att leva i. Men vi måste vara ärliga med att vi just nu är långt
därifrån.

För just nu befinner sig Sverige mitt uppe i en arbetslöshetskris.

Det är inte att överdramatisera. För en 500 000 svenskar har just nu, just idag,
inte något jobb att gå till.

500 000. Det är ofantligt många människor. Det är lika många som bor i hela
Malmö och Uppsala. Tillsammans.

Bortsett från pandemin är arbetslösheten i Sverige nu den största sedan 2010,
när svallvågorna från kraschen på Wall Street och krisen i södra Europa rullade
in över Sverige.

Faktum är att vi idag har vi den tredje största arbetslösheten i hela EU. Till och
med högre än Grekland.

Det Grekland som för inte så länge sedan sågs som ett avskräckande exempel på
hur misskött ett land kan bli. Det Grekland är nu bättre än Sverige på att få
människor i arbete.

Sedan regeringen tillträdde för snart tre år sedan har 100 000 människor förlorat
jobbet. 100 000.

Det är som att ett helt Tensta skulle ha blivit arbetslöst, fem gånger om. Eller
som tio stycken Hylte, där jag växte upp.
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Arbetslöshetskrisen är enorm. Så stor att den borde toppa alla tidningars
löpsedlar – varje vecka. Men det gör den inte.

Vi får aldrig vänja oss vid den skyhöga arbetslösheten och börja se den som ett
normaltillstånd.

För det är den inte. Inte för Sverige. Absolut inte för alla de som är arbetslösa.

Vi får aldrig acceptera att en halv miljon människor saknar tryggheten i att ha
ett eget jobb, och en egen inkomst som räcker till.

Att så många grannar, vänner, bekanta inte kan lägga undan ens lite pengar varje
månad. Att de inte kan planera för framtiden. Inte bara för det värsta utan också
för det bästa i livet – en insats till en egen lägenhet, kanske ett barn eller två om
några år.

Vi får aldrig förlika oss med att en halv miljon människor saknar jobbets
gemenskap. Att de inte får skvallra med kollegorna på en AW. Inte får fira med
arbetskamraterna när det går bra.

Och vi får aldrig vänja oss vid att så många föräldrar inte kan känna glädjen i att
kunna säga till sina barn: ”ja, du kommer få en ny klänning till
skolavslutningen” eller ”ja, vi kan gå på Gröna Lund på sommarlovet!”

***

Sverige förtjänar bättre. Sveriges arbetslösa förtjänar bättre.

Politiken kan inte lösa alla problem. Det kan jag inte lova.

Vi måste alla göra vår del av jobbet. Och jag och Centerpartiet, vi lovar att göra
vår.

Vi kommer att göra allt vi kan för att knäcka arbetslösheten!

Så att fler av de som idag får nej på sina jobbansökningar istället kan få ett
efterlängtat ja!
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Så att fler kan byta ensamheten hemma vid köksbordet mot gemenskapen vid
fikabordet på jobbet.

Så att fler kan känna att otryggheten i vardagen ersätts med hopp inför
framtiden!

Det är mitt och Centerpartiets löfte till er!

Arbetslöshetskrisen är djup. Men jag är inte uppgiven. Jag är beslutsam.

För vi vet vad som måste göras.

Vi måste investera mycket mer i skolan.

Vi måste förbättra vuxenutbildningen.

Men viktigast av allt, det är att satsa på småföretagen.

För de mindre företagen, de är den enskilt viktigaste lösningen på Sveriges
arbetslöshetskris.

För vilka är det som skapar fyra av fem av de nya jobben? Jo, småföretagen.

Vilka är det som ger långtidsarbetslösa en andra chans, när alla andra säger nej?
Jo, småföretagen.

Och vilka är det som ger unga den där första raden på Cv:t som är så viktig för
att ett första jobb en dag ska kunna bli en karriär? Ja, jag vet att ni vet. Det är
småföretagen.

***

Lösningen på arbetslöshetskrisen finns alltså mitt ibland oss. Det är
restaurangen på hörnet, byggfirman i industriområdet, startupen i innerstan.

Sverige har över en miljon småföretag som redan nu skapar värde men som vill
få chansen att göra så mycket mer.
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För frågar man företagen då säger nio av tio att de vill anställa. Men bara ett av
tio gör det.

Varför är det så?

Frågar man forskningen pekar den i en urtydlig riktning. Skatten på jobb är för
hög. Byråkratin är för krånglig. Och i nästan alla branscher är det svårt att hitta
rätt kompetens.

Kostnader, krångel och kompetensbrist. Lägg de tre sakerna på minnet.

De duktiga svenska företagen behöver bättre förutsättningar, så att de kan gå
från att trampa vatten till att simma riktigt fort.

Men i det läget – när företagen behöver bättre möjligheter att skapa fler jobb –
då kastar regeringen ett tungt ankare på dem. Flera stycken faktiskt.

Istället för att minska företagens regelbörda har regeringen ökat den.

Istället för att göra det lättare för företagen att hitta rätt kompetens har de gjort
det svårare att hitta den.

Och istället för att sänka skatten på att anställa har de höjt den – med 11
miljarder kronor per år.

Det är inte konstigt att Sverige förra året slog rekord i företagskonkurser. Att
elva tusen företag gick under, flest sedan 1996.

Det är inte förvånande. Men det är så onödigt.

För det går att sänka skatten på jobb, minska krånglet och lösa
kompetensbristen.

Det handlar bara om att vilja. Och om att ha förmågan att få jobbet gjort.

Det måste inte vara så här!
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Det får inte vara så här!

Och när Centerpartiet är tillbaka vid makten då kommer vi se till att det inte
fortsätter vara så här!

Jag vet att jag nämnt många siffror idag. Men det här handlar inte bara om
statistik för mig. Det är också personligt.

Jag har levt både arbetstagarnas och arbetsgivarnas verklighet, från golvet till
styrelserummet.

När jag var tonåring fick jag mitt första sommarjobb i receptionen på ett
byggföretag hemma i Hylte. Jag fick tidigt chans att tjäna egna pengar, fick
självförtroende och kände att jag kunde göra samma jobb som de vuxna.

Efter gymnasiet jobbade jag som frisör, på en salong som var mer än bara ett
företag, det var också en samlingsplats. Och vi som jobbade där var mer än bara
duktiga med fönen och saxen.

Vi lugnade den lilla pojken som var hos frisören för allra första gången, han som
var så stolt över att inte längre klippa sig hemma men också lite nervös för hur
det skulle gå hos en okänd frisör.

Vi fanns där för kvinnan som egentligen kanske inte behövde klippa sig så ofta
men som kom förbi regelbundet ändå, för att få lite social kontakt och för att
hon visste att vi skulle lyssna.

Den inställningen – att lyssna – har jag haft med mig sedan dess, också under
mina senaste tio år i näringslivet. Som VD, koncernchef och styrelseordförande.

För jag är övertygad om att vårt samhälle skulle bli så mycket bättre om vi
politiker lyssnade mer.

Och lyssnat, det är precis vad vi i Centerpartiet har gjort de senaste månaderna.
Den här våren har vi pratat med nästan 400 företagare i hela Sverige om hur de
har det.

Vi har lyssnat på verkstadsägaren i Vilhelmina. På lanthandlaren i Knivsta. På
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jordbrukaren i Strömstad. Och på många, många fler.

Och alla säger de samma sak. Skatten på jobb är för hög. Det är för svårt att hitta
rätt kompetens. Och viktigast av allt: Regelkrånglet är för betungande.

Just därför presenterar vi i Centerpartiet idag en rad förslag för att röja undan
hinder för företagens tillväxt.

Vi vill förändra hur staten jobbar mot företagen, i grunden.

Se till så att gamla regler som inte längre tjänar sitt syfte automatiskt löper ut.

Se till så att alla myndigheter jobbar för att förenkla, inte försvåra.

Se till så att företagen inte behöver vänta flera år för att få tillstånd att bygga ett
vindkraftverk eller en fabrik. Eller flera månader för att öppna en enkel
uteservering.

Och redan nu finns det så mycket som regeringen skulle kunna göra för att
minska regelkrånglet. Vi i Centerpartiet har pekat ut 101 hinder som måste
bort. Ju fortare desto bättre. Förslag som regeringen rakt av kan kopiera från oss
i Centerpartiet.

***

Till var och en av de företagare vi pratat med vill jag säga: det kanske känns som
om du har upprepat de här problemen så många gånger förr. Det kanske känns
som om du talat för döva öron.

Men vi i Centerpartiet, vi hör dig. Och vi ser dig.

Vi ser dig som är hantverkare och hoppar in i skåpbilen redan innan solen
hunnit gå upp och innan kaffet hunnit slinka ner. Som jobbar hela dagen,
hämtar på förskolan och gör bokföringen på kvällen när ungarna lagt sig.

Vi ser dig som gett den där killen som kämpade som ett djur i skolan en chans.
Han som gick ut med halvdana betyg, men som visade sig vara riktigt klipsk
bara han fick en chans att jobba.

230

235

240

245

250

255

260



Vi ser dig som driver ditt företag, skapar jobb och betalar den skatt som
finansierar vår välfärd. För utan dig blir det inga pengar till skolan, till vården,
till tryggheten.

Ni är motorn i det svenska samhället!

Ni är grunden för välfärden!

Det är ni som skapar jobben som krävs för att knäcka arbetslösheten!

Tack för allt det viktiga arbete ni gör!

Och om det finns någon plats där företagare gör skillnad så är det här, i
förorten. Och i de många små orterna runt om i Sverige.

Vi ser det, när de nyexade ingenjörerna samlas i Kista för att göra verklighet av
sin idé från studietiden.

När taxichauffören tar dagens första körning.

När tandläkaren öppnar dörren för sin första patient.

Vi ser det här på Järvaveckan idag. Det stora drivet och de stora drömmarna.

Och mer än fyra av tio förortsbor vill starta företag. Mer än hälften av alla unga.

Och många gör det också. Faktum är att vi har fler än 23 000 verksamma företag
i våra förorter.

De flesta är små. Många vill växa. Men precis som i resten av landet gör de flesta
inte det.

För tyvärr är utmaningarna för att göra just det ännu större här.

Nästan tre gånger så många säger att det är svårt att driva företaget vidare här
som i andra delar av landet.
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Just därför är det ännu viktigare för företagarna i förorten att vi tar itu med
kostnaderna, krånglet och kompetensbristen.

Men det finns också reformer som är extra viktiga för att skapa fler jobb och fler
växande företag just här.

Vi i politiken måste utgå från människors verklighet.

Vi måste se dig, här i Tensta, som vill växa ditt företag men inte har råd.

Vi måste se dig i Gårdsten, som har kommit till Sverige med en vilja att jobba
hårt och en dröm om att bygga ett bättre liv för din familj. Men som gång på
gång får höra ”tyvärr, vi har inte råd att anställa någon just nu.” Eller, ” kom
tillbaka när din svenska är bättre.”

Vi måste se dig i Gottsunda, som känner att polisen inte gör tillräckligt för att
skydda dig och ditt företag från brott.

Det är för dig som vi i Centerpartiet vill sänka skatten på jobb!

Det är för dig som vi i Centerpartiet vill göra om SFI i grunden, så att du som
läser svenska faktiskt kan få ett jobb efteråt!

Det är för dig som vi vill investera i fler synliga poliser på våra gator och i skärpta
straff för de brott som drabbar företagare.

Det är för din skull vi i Centerpartiet i valet nästa år kommer be om ett starkare
stöd för att förbättra villkoren för de små företagen.

Och det är för din skull som vi efter valet är fast beslutna om att se till att få
jobbet gjort!

För vi i Centerpartiet, vi kommer se till att få jobbet gjort. För att vi vill. Men
också för att vi måste.

Vi i Centerpartiet har länge sagt att vi är småföretagens bästa vän. Men idag är vi
tyvärr deras enda vän.
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För regeringens och Tidöpartiernas resultat talar för sig självt. Rekordhög
arbetslöshet, rekordmånga konkurser, svag tillväxt.

Och de andra partierna i oppositionen, de verkar inte bry sig, eller i vart fall inte
ha viljan att göra det som krävs.

Därför vill jag vända mig direkt till några av mina partiledarkollegor idag. Och
säga att jag håller ögonen på er.

Jag håller ögonen på dig, statsminister Ulf Kristersson. Som höjer skatten på
jobb, trots att du vet att det ökar arbetslösheten.

Jag håller ögonen på dig, näringsminister Ebba Busch, som lägger regelsten på
regelbörda, trots att du vet hur mycket tid och pengar det kostar småföretagen.

Jag håller ögonen på dig, Magdalena Andersson, som på Socialdemokraternas
partikongress alldeles nyss beslutade om ”en ny riktning för Sverige.” Men där
den riktningen inte innehåller någonting alls om Sveriges viktiga småföretagare,
trots att du borde veta vilka jobbskapare de är.

Och jag håller ögonen på dig, Jimmie Åkesson, som med berått mod driver en
politik där Sverige utvisar människor trots att de jobbar, bidrar och betalar skatt.

***

Vi i Centerpartiet, vi ser vad ni gör. Och vi ser vad ni inte gör.

Vi kommer vara en blåslampa på varje regering som inte knäcker arbetslösheten!

Vi är fast beslutna att göra det jobb som ni inte vill eller förmår!

Vi i Centerpartiet kommer alltid vara småföretagens bästa vän!

Jag började mitt tal idag med att prata om hur viktigt det är att vi verkligen vågar
tro på ett bättre samhälle. Och det är precis det jag också vill avsluta med.

För även om det kan kännas tungt. Även om det kan kännas mörkt. Så kommer
vi fixa det här.
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Vi i Sverige, vi har varit i djupa kriser förr och vi har alltid tagit oss ur dem. På
nittiotalet, i finanskrisen, under pandemin.

Vi har tagit oss ur dem med det som gör Sverige till världens bästa land att leva i:

För att vi vågar tro på framtiden.

För att vi väljer att lita på varandra.

Och för att vi tillsammans ser till att få jobbet gjort.

Tack för er uppmärksamhet!
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